
J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Rakamaz  Város  Képviselő-testületének  2013.  december  9.  napján
megtartott közmeghallgatásáról. 

Jelen vannak:  Farkas Ernő polgármester
Cseh Béla 
Héri Viktor
Hercegfalvi Frida
Palsics János
Pályi Zoltán
Pirint Andrásné képviselők

Kovácsné Pallai Valéria jegyző

Tanácskozási joggal meghívott:
1.) napirendi pontnál 
Ferenc Róbert r. alezredes, a Nyíregyháza Rendőrkapitányság
kapitányságvezető-helyettese,
Lebbenszki  Viktor  r.hdgy.,  a  Nyíregyháza  Rendőrkapitányság
Rakamaz Rendőrőrs mb. őrsparancsnoka

40 fő rakamazi lakos

Farkas Ernő polgármester köszönti a képviselőket,  a meghívott vendégeket és a
közmeghallgatáson megjelent állampolgárokat.

A polgármester  megállapítja,  hogy az  ülés  határozatképes,  mert  7  fő képviselő
jelen van.

Farkas  Ernő  a  jegyzőkönyv  hitelesítőnek  Pályi  Zoltán  és  Pirint  Andrásné
képviselőket jelöli ki.

Ezt  követően Farkas  Ernő polgármester  javasolja,  hogy a  meghívóban szereplő
napirendi pontokat tárgyalja meg a Képviselő-testület. 

A Képviselő-testület  7  igen  szavazattal  az  alábbi  napirendi  pontok  tárgyalását
fogadta el:
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1.) Beszámoló a város közbiztonságáról, a városban végzett közbiztonsággal kap-
csolatos tevékenységről.
Előadó: Lebbenszki Viktor r.hdgy., mb. őrsparancsnok

2.) Közérdekű bejelentések, javaslatok tétele.

1.  napirendi  pont: Beszámoló  a  város  közbiztonságáról,  a  városban  végzett
közbiztonsággal kapcsolatos tevékenységről.
Előadó: Lebbenszki Viktor r.hdgy., mb. őrsparancsnok

Az előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva van.

H o z z á s z ó l á s o k :

Cseh Béláné rakamazi lakos:
December 7-én két idegen férfi  csengetett  be nálam halárusítás céljából,  de hal
nem is  volt  náluk.  Hiába  mondtam nekik,  hogy nem szeretnék halat  vásárolni,
mégis  álldogáltak  egy  darabig.  Elmondták,  hogy  kedden  már  jártak  itt,  és  a
férjemmel beszéltek is. Ekkor kizavartam őket az udvarról és becsuktam a kaput.
Ezután 10 óra körül elmentem a rendőrségre bejelentést tenni, azonban ott senkit
nem találtam. Bizonyára elmentek valahova, mert dolguk volt. Egy óra múlva újra
visszamentem az őrsre, de akkor sem találtam senkit. Amikor harmadszorra sem
találtam  senkit,  egy  fiatalember  azt  mondta,  hogy  hívjam  fel  a  112-es
telefonszámot, azon tegyek bejelentést. A bejelentést követő 10 percen belül már
ott  is  volt  a  rendőrség,  akiknek elmondtam, mi  történt  velünk.  Tudom, hogy a
rendőröknek el kell menniük az őrsről, mert máshol is probléma van, de egy rendőr
ottmaradhatna  az  épületben és  ügyeletet  tarthatna.  Ezt  valahogyan meg kellene
oldani, mert ez a városnak is megnyugtató lenne.  

Ferenc Róbert r.alezredes:
Tisztelettel köszöntöm a közmeghallgatáson megjelenteket. Én örülnék a legjobban
annak,  ha  mindig  lehetne  valaki  a  rendőrőrsön,  de  ezt  sajnos  nem  tudjuk
biztosítani. Probléma esetén a lakosságnak a 112-es telefonszámot kell felhívnia,
ott mindig felveszik a telefont, és a szükséges intézkedéseket megteszik. Sajnálom,
hogy többször el kellett mennie a rendőrőrsre. Nagyon örülnék annak, ha lenne
annyi kollégám, hogy egy itt tudna ülni az őrsön. Bízom abban, hogy sikerül a
lakosságtól távol tartani ezeket a nemkívánatos személyeket. 
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Farkas Ernő polgármester:
Helyi  szinten  le  lehetne  szabályozni,  hogy  árusítani  csak  az  önkormányzat
engedélyével  lehetséges.  A lakosokat  a  saját  lakásukon  áru  értékesítése  miatt
zaklatni nem lehet. Probléma esetén a rendőrség mellett az önkormányzatot is lehet
hívni,  mert  például  a  halak  árusítása  komoly  egészségügyi  veszélyeket  is
hordozhat  magában.  Megpróbáljuk  megkeresni  a  lehetőségét  annak,  hogy ilyen
veszélynek  a  lakosság  ne  legyen  kitéve,  amennyiben  szükséges  a  szabályozás,
akkor ebben lépni fogunk. 
Köszönöm a rendőrőrs minden tagjának, hogy ideiglenesen másfél évet eltöltöttek
a  Szent  István  út  148.  szám  alatti  épületben.  Szükségmegoldásként  kellett  ott
tartózkodniuk, mert a Szent István út 164. szám alatti épület nem volt megfelelő
erre a célra. Belügyminisztériumi pályázat keretében sikerült az épületet felújítani.
Az  önkormányzat  a  pályázaton  kívül  kétmillió  forintot,  illetve  a  térburkolatot
hozzárendelve tudta biztosítani az épület sikeres átadását. A rendőrőrs épületét az
önkormányzat a kornak megfelelő berendezéssel látta el.
Őrsparancsnok úr elmondta, hogy 2013. évben Rakamazon egy rablás történt. Ez a
szám is soknak mondható főleg akkor, ha azt idős ember sérelmére követik el. A
rendőrőrs  dolgozói  mindent  megtettek  azért,  hogy  a  felderítés  megtörténjen,
azonban nem sikerült megtalálni a tettest. Valószínűleg nem rakamazi lakos volt az
elkövető.  Az  idősek  védelme  kiemelt  feladata  a  rendőrségnek  és  az
önkormányzatnak is, arra fokozott figyelmet kell fordítani. Remélem, hogy 2014.
évben  csökkenő  bűnügyi  statisztikai  adatokról  és  növekvő  bizalomról  tudunk
beszámolni.
 

Ezt követően Farkas Ernő polgármester az alábbi határozat-tervezetet bocsátotta
szavazásra:
„A Képviselő-testület

Nyíregyháza  Rendőrkapitányság  Rakamaz  Rendőrőrsének  Rakamaz  város
közbiztonságáról,  a  városban  végzett  közbiztonsággal  kapcsolatos
tevékenységéről szóló beszámolóját megtárgyalta, azt elfogadja.” 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Rakamaz Város Önkormányzatának
 156/2013. (XII.09.) KT.

h a t á r o z a t a

a város közbiztonságáról, a városban végzett   
  közbiztonsággal kapcsolatos tevékenységekről
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A Képviselő-testület

Nyíregyháza  Rendőrkapitányság  Rakamaz  Rendőrőrsének  Rakamaz  város
közbiztonságáról,  a  városban  végzett  közbiztonsággal  kapcsolatos
tevékenységéről szóló beszámolóját megtárgyalta, azt elfogadja. 

A határozatról értesül:
     1.) Nyíregyháza Rendőrkapitányság Rakamaz Rendőrőrs Rakamaz
     2.) Városi Rendőrkapitányság Nyíregyháza

2. napirendi pont: Közérdekű bejelentések, javaslatok tétele.

Suller Mihályné rakamazi lakos:
A magánszemélyek  kommunális  adójával  kapcsolatosan  szeretnék  polgármester
úrhoz fordulni. Nekem egy 1050 m2 nagyságú, külön helyrajzi számon lévő telkem
van, az után kell megfizetni az adót. Azt az információt kaptam, hogy amennyiben
a  telkeket  egy  helyrajzi  számra  összevonjuk,  akkor  kevesebb  adót  kell  majd
fizetnünk.  116  ezer  forintomba  került  nekem  ez  a  telekegyesítés.  Ezek  után
17.000.-Ft/év adót kell  fizetnünk évente.  Én soknak tartom ezt  az  adómértéket,
mert  még  ennyit  sem tudunk a  földből  kitermelni.  Azoknak  a  gazdálkodóknak
adnak támogatást,  akiknek 2500 m2-es  földterületük van,  de nekem a kevesebb
földterületre  nem jár  a  támogatás.  Jó  lenne,  ha  a  lakás  után  fizetendő  adóhoz
hasonlóan  a  telek  után  is  csak  hatezer  forintot  kellene  fizetni.  Szeretném
értékesíteni a telket, azonban ma már nem építkeznek, ezért nem kell senkinek.
Nem  akarunk  kibújni  az  adófizetés  alól,  csak  jó  lenne,  ha  az  adó  mértékét
csökkentené az önkormányzat. 

A temetőn járva tapasztaltam, hogy nagyon rossz állapotban van az ottani WC-
helyiség. Valahogyan meg kellene oldani ennek a rendezését, mert nagyon csúnyán
néz ki. Talán egy mobil WC kihelyezése megoldást jelenthetne.

Farkas Ernő polgármester:
A helyi  adórendelet  szerint  lakás  esetén  6  ezer  forint/év,  telek  esetén  17  ezer
forint/év  összegű  a  kommunális  adó mértéke.  Az elmúlt  évben is  történt  ezzel
kapcsolatosan  lakossági  bejelentés.  Megvizsgáltuk  az  adórendeletünket,  és  a
kérelemnek helyt adva egyes esetekben mentesítéseket biztosítottunk az adófizetési
kötelezettség  alól.  A  rendeletet  újra  meg  fogjuk  vizsgálni,  hogy  a
rezsicsökkentéshez hasonlóan csökkentsük a kommunális adó mértékét.

Az új  ravatalozó épületében lesz olyan mosdóhelyiség,  amely  megfelelő lesz  a
temetőre kilátogatók igényeinek kiszolgálására.
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Jászai Tibor a Rakamazi Mentőállomás vezetője:
Szeretném  megkérdezni  polgármester  úrtól,  hogy  esetkocsi  mikor  lesz
Rakamazon?

Farkas Ernő polgármester:
Már  öt  levelet  írtam  az  esetkocsi  beállításával  kapcsolatosan  az  Országos
Mentőszolgálathoz.  Tokaj  város  közelsége  miatt  az  esetkocsi  beállítását  nem
támogatták. Sajnos önerőből nem tudjuk felvállalni az esetkocsi beállítását, ezért
fordultunk kérelemmel az Országos Mentőszolgálathoz. Felmértük, hogy mennyi
összegbe  kerülne  ez  az  önkormányzat  számára.  Körülbelül  10  millió  forintos
nagyságrendű lenne az esetkocsi beállítása. Pályázat nélkül ezt az önkormányzat
nem tudja megoldani. 

Jászai Tibor a Rakamazi Mentőállomás vezetője:
Az  esetkocsi  beállításával  kapcsolatosan  volt  egy  megbeszélés,  melyen
polgármester úr nem vett részt. Miért nem jelent meg a megbeszélésen?

Farkas Ernő polgármester:
A  megbeszélésen  egyéb  elfoglaltságaim  miatt  nem  tudtam  részt  venni.  A
személyemet  ezért  azonban  nem  kell  úgy  feltüntetni,  mintha  az  esetkocsi
beállításával kapcsolatosan nem tettem volna semmit. Az önkormányzat pályázat
nélkül egy 10 millió forintos nagyságrendű elkötelezettségbe nem tud belemenni.
A Képviselő-testület a döntései meghozatalánál felelősen jár el, ebben az ügyben is
felelősen fog dönteni. Bennünket azért választottak meg a lakosok, hogy Rakamaz
érdekét szolgáljuk. Amennyiben lehetőségünk lesz rá, az esetkocsi beállítását meg
fogjuk valósítani.

Farkas Ernő polgármester az ünnepek közeledtével kellemes karácsonyt, boldog új
évet kíván a Képviselő-testület és a maga nevében a város lakosságának.

Ezt követően Farkas Ernő polgármester megköszöni a lakosság részvételét, és a
közmeghallgatást bezárta.

K.m.f.

Farkas Ernő Kovácsné Pallai Valéria
 polgármester                    jegyző

Pályi Zoltán Pirint Andrásné
jegyzőkönyv-hitelesítők
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